
 

Pàgina 1 de 6 

A Alcarràs, essent les 17:00 hores del dia 23 de novembre de 2021. 
 
Es reuneixen, prèvia convocatòria, a la Sala de Juntes de GRUP COOPERATIU FRUITS 
DE PONENT, S.C.C.L., en el domicili d’Alcarràs, Carretera Vallmanya km. 1, d’acord 
amb les mesures urgents extraordinàries per fer front a l’impacte econòmic i social del 
COVID-19, els membres del Consell Rector convocats, amb els càrrecs i representació 
següents: 
 
PRESIDENT: Camp d’Alcarràs i Secció de Crèdit, S.C.C.L., representada per En 
Sebastià Escarp Tomàs.  
 
SOTSPRESIDENT: Agrària Progressiva Benavent – Portella, S.C.C.L., representada 
per En Jaume Gené Roig. 
 
SECRETARI: Ramell, SCCL, representada per En Josep Castells Godia.  
 
VOCAL: Agrària Llobregós, SCCL, representada per na Maria Casoliva Zaldo.  
 
DIRECTOR GENERAL: En Josep Presseguer Gené.  
 
També assisteixen a la reunió, el sr. Benjamí Ibars Vitores, el sr. Gerard Cases Serra, la 
Sra. Montse Morillo i la Secretària de Direcció Maria Jesús Sisó.  
 
Ordre del dia: 

1. Lectura i aprovació si s’escau de l’acta anterior. 
2. Secció Fruita. 

a. Informació seguiment campanya hivern 2021/2022. 
b. Frutaria 
c. Kiwi Passión 
d. Estat actual campanya ametlles. 

3. Secció Oli. 
a. Estat actual campanya oli. 

4. Assumptes generals. 
a. Seguiment Pressupostari. 

5. Assumptes varis. 
 
S’inicia la reunió quan són les 17:05 h. 
 

1. Lectura i aprovació si s’escau de l’acta anterior. 
En primer lloc el secretari procedeix a la lectura de l’acta del dia 04 de novembre de 
2021, la qual queda aprovada per unanimitat.  
 

2. Secció Fruita. 
a) Informació seguiment campanya hivern 2021/2022. 

El Director General passa a informar del treball actual de la central i les diferents línies 
de venda de pomes i peres. 
Han acabat les Granny. Segueixen amb la pera Conferència per Mercadona entre altres 
i començaran a fer el primer contenidor de pera Blanquilla per Israel.  
 
Amb Granny ha sortit un problema de qualitat que comenta. Ens han reclamat un 10 
% de producte que té un tipus de taca, IRTA està estudiant els motius. Comenta les 
possibles hipòtesis. Se n’han fet varis containers. És un producte molt delicat. Tot i així 
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desprès d’haver aplicat els abonaments creu que quedarà un preu digne. S’han 
treballat mig milió de quilos en total.  
 
S’està preparant la liquidació de figues i properament prepararan la liquidació de pera 
de conserva.  
 
Comenta que la cartera de cobraments en aquests moments està a uns dos milions 
d’euros, de moment no hi ha impagats.  
 

b) Frutaria. 
El Director General comenta el projecte Regal’In (fruita rodona) de Frutaria i les 
condicions d’accés i varietats que inclou. 
 
En aquests moments ens ofereixen ser oficina de venda.  
Tot seguit presenta el projecte Club Ondine (fruita plana) de Frutaria i les condicions 
d’accés i varietats que inclous.  
 
En quant a oficina de venda de fruita plana de moment ja ho tenen cobert a Espanya, 
però amb dos o tres anys podríem arribar a ser oficina de venda, de moment sol 
entraríem com a productors. 

 
A continuació s’obre un debat entre els membres del Consell Rector.  
S’acorda fer un contacte amb ells i negociar principalment el projecte Ondine.  
 

c) Kiwi Passión. 
El Director General Presenta el projecte del consorci Kiwi Passión, del qual Grup 
Cooperatiu Fruits de Ponent ja és soci (aportació 30.000 € i s’havien de plantar 20 
hectàrees en cinc anys). Kiwi groc i roig.  
 
Cal prendre una decisió si seguir al consorci o no ja que fins ara al Grup no s’ha plantat 
cap hectàrea.  
S’acorda sol·licitar la baixa del Consorci Kiwi Passión.  
 

d) Estat actual campanya ametlles. 
El Director General informa que ja han acabat les entrades d’ametlla. En total al Grup 
Cooperatiu Fruits de Ponent han entrat 3.327.452,30 kg. d’ametlles de closca. (la 
campanya 2020/2021 en van entrar 5.294.557 kg., un 37,15% de davallada).  
 
Per centres de recepció: 
 

 CENTRE DE RECEPCIÓ D’ALCANÓ: 366.173 KG  

-Socis:      213.684,4 KG  - CAMPANYA 20-21:  264.880 KG  
-Tercers:  90.895,89 kg  
 

 CENTRE DE RECEPCIÓ D’ALCARRÀS:  3.004.870 kg  

-Socis:      139.196 KG - CAMPANYA 20-21:  351.839 KG  
-Tercers:  2.865.674 KG  
 
Informa que ja s’ha començat a negociar amb clients tarifes i propostes per la 
campanya vinent, i amb pujada de la maquila (Ocean Almond, Raventós..).  
Se’ls hi ha ofert el nostre servei de DUN i DAN.  
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S’ha iniciat estudi per l’ampliació d’inversions a la central 3.  
Comenta els requisits que demana Sanitat per guardar les ametlles.  
Caldrà estudiar a mig termini la possibilitat de posar una trencadora.  

 
3. Secció Oli. 

a) Estat actual campanya oli. 
El Director General passa a informar en primer lloc de les entrades d’olives i l’estoc 
actual de l’oli de la campanya nova 2021/2022.  
 
Previsió: 
 1.000.000 KGS OLIVES        Campanya 20-21:     960.000 
 170.000    KGS OLI       155.000 

Rendiments mitjos del 17 % 
Hi ha un creixement en quilos d’olives de socis d’Alcanó (noves plantacions) i obtenim 
més oli pels rendiments i una reducció de la pèrdua industrial.  
 
HISTÒRIC CAMPANYES (KGS OLI), un 20 % més d’oli en tres anys. 
 CAMPANYA 2018-2019      129.454 Kg. 
 CAMPANYA 2019-2020      131.501 Kg.  
 CAMPANYA 2020-2021       155.183 Kg.  
 CAMPANYA 2021-2022 previsió 170.000 kg.   

Previsió d’increment en un 30% la producció d’oli en 4 campanyes. 
 
La campanya 2020/2021 es va vendre oli envasat 84.182 kg. de 155.183 kg. (un 54% 
d’oli va ser envasat). 
La previsió per la campanya 2021/2022 és envasar uns 100.000 kg. d’oli de 170.000 
kg. (un 58% d’oli envasat). 
 
Per aconseguir-ho es preveu, incrementar els clients e intensificar la tasca comercial (el 
Molí ha de vendre al detall), incrementar la venda ‘online’ i ser competitius en aquest 
canal, ampliar punts de venda al detall (propis i ‘marketplaces’) i ampliar el portfoli 
d’envasos i ‘gamma’ d’olives. 
 
Tot seguit comenta les inversions que s’han fet al molí des del 2015 i fins arribar al 
2023 la previsió (en 8 anys unes inversions per un valor de 1,2 milions d’euros): 
 Modernització de la línia de producció de l’oli de l’ametlla a Alcanó 
 Construcció d’una sala d’envasat d’oli  
 Divisió de tolves i adquisició de cubes per a una capacitat actual de 230.000 

kgs d’oli   
 Millora dels accessos  
 Etiquetadora automàtica  
 Declorador  
 Màquina de rendiments en línia   

 
Inversions 2022 
 Noves ‘batedores’ GEA-Westfalia en vertical  
 Nova envasadora en línia OLMOS (de 600 a 1.400 envasos a l’hora) amb 

‘amortització’ per compra de l’actual 
 Renovació de la façana i reordenació sales internes Molí i sala de control  
 Arranjament de les filtracions d’aigua al magatzem del terreny confrontant  
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Inversions 2023 
 Noves tolves per a residus vegetals i altres  
 Nova caldera de biomassa  
 Nou sistema d’aprofitament del pinyol d’oliva  

 
Futur immediat del Molí 
 Completar les inversions de millora (PMAC) i preparar el Molí per a una tipologia 

de campanyes més curtes i intenses (molts KGS en pocs DIES)  
 Incrementar el VOLUM de kgs d’olives per arribar a 1,5 milions de KGS  
 Incrementar la tasca COMERCIAL per continuar venent més al detall  
 Un equip per controlar la QUALITAT: Qualitat + IRTA   
 Implantar unes normes rigoroses segons QUALITATS = PROTOCOL 

D’ESCANDALLS 
 Caminar cap a un MOLÍ SOSTENIBLE (energia produïda amb pinyol d’oliva)  
 Fer compatible una línia ECOLÒGICA d’oli mantenint la convencional 

 
4. Assumptes generals. 

a) Seguiment Pressupostari. 
S’incorpora el Director de Finances i Promoció Agrària, sr. Josep Capdevila. 
 
En primer lloc el Director de Finances i Promoció Agrària, presenta el seguiment 
pressupostari de despeses fixes i variables de Grup Cooperatiu Fruits de Ponent a data 
31/10/2021.  
 
De despeses fixes de Grup Cooperatiu Fruits de Ponent portem disposat 47,3 % i de 
despeses variables 78,70 %. Comenta les principals partides, a més de presentar la 
comparativa amb la campanya anterior. 
 
Seguidament presenta el pool bancari de Grup Cooperatiu Fruits de Ponent a data 
23/11/2021. El comenta àmpliament. A llarg termini tenim 4.459.029 €, de circulant a 
curt termini 5.200.000 € i amb productes de pagament 6.100.000 €, en aquest 
moment tenim disposant de circulant 0 € en pòlisses de crèdit i 135.717 € en 
confirming.  
 
S’annexa el pressupost i el pool bancari a l’acta.  
 
Tot seguit presenta un gràfic de vendes acumulat els euros de la campanya 
2019/2020, la 2020/2021 i el que portem de campanya 2021/2022 i es comenta amb 
detall.  
 
Abandona la reunió el Director de Finances i Promoció Agrària. 
 

5. Assumptes varis. 
a) Visita Ministre d’Agricultura, Luís Planas 

S’informa que el proper dijous 25/11/21 al matí està prevista la visita a la central de 
confecció del Ministre Luís Planas.  
 

b) Junta General Indulleida 
Es comenta els temes tractats a la Junta General d’Indulleida del passat 22/11/21, van 
tancar amb un resultat negatiu de tres milions. 
Tot i així es preveu unes inversions de més de tres milions d’euros. 
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c) Zufrisa 
S’informa que el proper 15 de desembre hi haurà Junta General de Zufrisa a la que 
també s’hi assistirà representació del Grup.  

 
I sense més punts a tractar, s’aixeca la sessió quant són les 18:45 hores del dia abans 
assenyalat, de tot el qual i amb el vistiplau del President, jo el secretari en dono fe.  
 
 
Vistiplau 
EL PRESIDENT      EL SECRETARI  
CAMP D’ALCARRÀS I       RAMELL, SCCL 
SECCIÓ DE CRÈDIT, SCCL  
 

 

Sebastià Escarp Tomàs     Josep Castells Gòdia  

ANNEXES 
 
Pressupost Grup Cooperatiu Fruits de Ponent a data 31/10/21   
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Pool bancari a data 23/11/2021 de Grup Cooperatiu Fruits de Ponent.   
 

 
 
Gràfic de vendes de Grup Cooperatiu Fruits de Ponent.   
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


